
moiwww.imog.be

Imog persberichten
 december 2022



Bron: Het Laatste Nieuws - 16 november 2022

Het Laatste Nieuws     -

woensdag16november202224 WL

Regio 

VLAMERTINGE
Jacques 
Planckaert (67) 
overleden
In het UZ Gent is Jacques 
Planckaert (67) uit Vla-
mertinge overleden.
Jacques begon zijn carrière 
als leraar Nederlands en 
wiskunde aan het 
Sint-Vincentiuscollege in 
Ieper, maar was ook in die 
tijd al bezeten door auto’s. 
Na negen jaar lesgeven 
zette Jacques de stap naar 
de autobranche en begon 
hij aan zijn Euro-Cars ga-
rage in de Veurnseweg in 
Ieper. Sinds 2015 stond hij 
ook aan het roer van een 
� liaal van autogroothan-
del Dex op de Ieperse in-
dustriezone. Jacques was 
eveneens gewezen voor-
zitter van basketbalclub 
Kortrijk Sport, dat van-
daag deel uitmaakt van de 
fusie Kortrijk Spurs. 

(DBEW)

WAREGEM
Vlieg Expeditie 
zorgt voor tal van 
workshops en 
activiteiten
Komende zondag 20 no-
vember is er Vlieg Expedi-
tie in Waregem, naar aan-
leiding van de Kunstendag 
voor Kinderen. «Tijdens 
Vlieg Expeditie zetten  de 
bib, cc De Schakel, Be-Part 
en de stedelijke kunstaca-
demie hun deuren wagen-
wijd open voor kinderen 
tot 12 jaar om samen met 
hun familie te genieten 
van kunst en cultuur. Er 
zijn tal van gekke work-
shops en leuke activiteiten 
voor het hele gezin», zegt 
schepen Pietro Iacopucci. 
«Omstreeks 17.00u. slui-
ten we in stijl af met een 
� jn optreden van het Be-
vers Jeugdorkest op het 
Boekenplein en volgt de 
prijsuitreiking van de 
zoektocht.» Kinderen be-
talen 3 euro, volwassenen 
2 euro en kinderen jonger 
dan 4 jaar mogen gratis 
mee. (JME)

HARELBEKE
Intercommunale 
Imog trakteert 
medewerkers 
voor Week van 
Afvalteam
Deze week is de Week van 
het Afvalteam, traditio-
neel het moment bij uit-
stek om de afvalophalers 
en recyclagemedewerkers 
in jouw gemeente te be-
danken. «Omdat onze 
medewerkers een niet te 
onderschatten job heb-
ben, bedanken we hen met 
een doosje artisanale pra-
lines», zegt Koen Delie van 
Intercommunale Imog. 
«Maar ook inwoners kun-
nen hen bedanken, met 
een attentie, maar ook 
door hun afval correct aan 
te bieden. Zo kunnen ze 
hun werk vlot doen en 
komt ons afval netjes op 
de juiste plaats terecht. 
Dat is win-win voor ieder-
een.» (JME)

Gronden voor 
uitbreiding Zavelput 
aangekocht
De stad heeft de gronden voor 
de uitbreiding van de Zavelput 
aangekocht. Het domein wordt 
uitgebreid met ruim 8 hectare.
«De gemeenteraad keurde op 6 
september de aankoop van 
gronden nabij de Grote Heer-
weg in Beveren-Leie goed», 
zegt schepen Rik Soens. «De 
stad investeert daarmee ruim 
een miljoen euro in park- en 
bosgebied. Het gaat om een 
aanzienlijke uitbreiding van de 
Zavelput, want het natuurdo-
mein wordt op korte termijn bij-
na 8,3 hectare groter (het do-
mein is nu 5 hectare groot). Nu 
is de akte verleden en zijn de 
gronden dus of� cieel eigendom 
van de stad.» (JME)

WAREGEM

ADVERTENTIE

Rioleringswerken Sint-Maartensplein gaan eindfase in
Op Sint-Maartensplein in Ieper zijn 
de grote rioleringswerken die de 
stad Ieper de afgelopen jaren te ver-
werken kreeg een eindfase inge-
gaan.

De rioleringswerken op het 
Sint-Maartensplein moesten eigen-
lijk al eerder zijn begonnen, maar 
dat was buiten de meer dan 1.550 
skeletten gerekend die uit de on-
dergrond werden opgegraven. Op 

en rond het plein bevindt zich een 
middeleeuwse begraafplaats die 
archeologen handen vol werk gaf. 
«Ondertussen werd het laatste ske-
let onderzocht en is de aannemer al 
10 dagen bezig met een doorper-
sing te maken onder de grond», 
zegt schepen Ives Goudeseune 
(Vooruit). «Op die manier wordt de 
riolering aangelegd zonder dat er 
putten worden gemaakt. De bedoe-
ling is te vermijden dat er nog meer 

skeletten bloot komen te liggen. 
Met de methode van doorpersing 
kunnen we besparen op de kosten 
van het archeologisch onderzoek.» 
Nadat de riolering is aangebracht 
wordt ook de bovenlaag vernieuwd. 
Tijdens de werken zal er geen door-
gang zijn langs de Donkerpoort.
«Het archeologische onderzoek 
leerde ons wel heel wat bij over de 
geschiedenis van onze stad», merkt 
schepen Philip Bolle (Vooruit) op. 

«Ook konden we de bevolking  de 
oude kademuur tonen die werd 
blootgelegd. De kans bestaat dat bij 
de heraanleg van de bovenlaag van 
het Sint-Maartensplein nog zaken 
worden aangetroffen.» Met het 
herinrichten van het Sint-Maarten-
plein worden de grote collector-
werken in de stad afgesloten. «Al 
zijn er nog straten in de stad die 
moeten worden aangepakt op vlak 
van riolering.» (CMW)

Zussen Sidji en Sajda bevallen in kamer 
naast elkaar, met 3 dagen verschil

De ouders van Sidji (28) en Sajda 
(25) Serryn uit Ieper kregen op en-
kele dagen tijd meteen 2 kleinkin-
deren. De beide zussen bevielen 
kort na elkaar van respectievelijk 
Milan en Mats. «We houden elkaar 
ook ’s nachts op de hoogte.» 

In het Jan Yperman Ziekenhuis in 
Ieper werd op 4 november de klei-
ne Milan Lemahieu geboren, het 
kindje van Andries Lemahieu en 
Sidji Serryn uit Vlamertinge. Ter-
wijl Sidji, die beviel op haar ver-
jaardag, en haar zoontje nog aan 
het bekomen waren, zag drie dagen 
later in de kamer naast hen Mats 
het levenslicht, het zoontje van 
Sadja Serryn en Lennert Brugge-
man uit Sint-Jan bij Ieper.  Bijzon-
der aan de twee geboortes is dat 
beide mama’s zussen zijn. Voor elk 
van de koppels is het hun eerste 
kindje.

Sterke band
«Het is ongelofelijk fi jn dat dit ge-
beurde», zegt Sajda. «We wisten het 
natuurlijk van elkaar dat we beiden 
zwanger wilden worden. Mijn zus 
was de eerste van ons die met het 
blijde nieuws naar buiten kwam. 
Even later bleek ook ik in verwach-
ting.» De twee zussen waren voor 
hun zwangerschap al heel close, 
maar de band werd alleen nog ster-
ker. «We konden alles vertellen te-
gen elkaar», aldus Sajda. Toen ze 
elkaar de eerste letter van de naam 
van hun kindje bekend maakten, 
was het even schrikken. «Gelukkig 
hadden we niet dezelfde naam ge-

IEPER

kozen, stel je voor.»
Eenmaal bevallen konden de twee 
zussen samen ontbijten op de ma-
terniteit. «Ook nu houden we el-
kaar op de hoogte van hoe het 
loopt. Het is leuk om ’s nachts te 
zien dat mijn zus online is. Ik weet 
dan ze dan ook wakker is voor de 
baby», vertelt Sajda.
«Voor onze ouders is het heel tof. 
Eerst kregen die van Sidji te horen 
dat ze een kindje verwachtte en 
even daarop kon ik hen het heuge-

lijk nieuws vertellen. Mijn mama 
had het eerst niet goed begrepen, 
ze dacht dat ik de meter van Milan 
zou worden. Het was allemaal een 
beetje overweldigend voor haar. 
Ondertussen kochten onze papa en 
mama een groot park voor de jon-
gens, waar ze samen in kunnen 
spelen. De twee kinderen zullen 
wellicht heel vaak samen zijn, ook 
in de opvang en zo. Het wordt een 
heus avontuur, maar het is heel 
mooi.» (CMW)

Zussen Sidji en Sajda, elk met 
hun zoontje. Foto RV
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partij) in vraag gesteld door ge-

meenteraadslid Benjamin Vandor-

pe (CD&V). Hij stelt dat Wout

Maddens gezien zijn hoedanig-

heid niet zou mogen stemmen,

maar dat wordt ontkracht in arti-

kel 28 van het huishoudelijk regle-

ment: Deze bepaling is niet van

toepassing op het raadslid dat zich

in bovenvermelde omstandighe-

den bevindt louter op grond van

het feit dat hij als vertegenwoordi-

ger van de gemeente of het OCMW

is aangewezen in andere rechts-

personen. “En daarmee is dit al

van de baan”, aldus Wout.

REGISTRATIERECHTEN

Ook het bedrag van de verkoop

van site Blauwpoort werd aan de

kaak gesteld door Vandorpe om-

wille van verschillende kortingen

en omdat er geen registratierech-

ten verschuldigd zijn. 

“Wij zijn van mening dat niet het

onderste uit de kan werd gehaald

voor de stad en de Kortrijkzaan.

Het is geen goed onderhandeld

dossier. Er moeten wel registratie-

rechten betaald worden als Leie-

dal na ontwikkeling doorverkoopt

aan de eindklant, zijnde bedrijven.

In het bepalen van de door Leiedal

te betalen prijs zijn die registratie-

rechten ten onrechte wel als een

korting van 3 miljoen op de totaal-

prijs ingerekend. Dat is geld dat

“U maakt gewag van een prijs

waaraan we nu verkopen. Het gaat

echter over niet-uitgeruste grond

met een totaal van 42 hectare. Er

zijn nog een aantal risico’s die

moeten ingeschat worden en door

Leiedal worden gedragen onder

andere met betrekking tot het ar-

cheologisch onderzoek. Er zijn

ook heel wat voorwaarden opge-

legd over welk type bedrijven daar

kunnen komen. Dit zijn allemaal

zaken die de streekontwikkelaar

moet incalculeren.”

EEN HISTORISCHE

VERGISSING

Ook gemeenteraadslid Matti Van-

demaele (Groen) uitte zijn kritiek

op het dossier en noemt de ver-

koop een historische vergissing.

“We zijn ons als fractie ervan be-

wust dat het geld dat binnenkomt

kan gebruikt worden voor beleid,

maar we denken dat die aaneen-

gesloten 32 hectare grond veel re-

levanter kan ingezet worden. Via

de Grondenbank kan je gronden

inzetten om te ruilen. In Kortrijk

zijn heel wat projecten waar we

vastlopen op gronden van land-

bouwers die we niet kunnen inzet-

ten zoals we eigenlijk zouden wil-

len. Met deze interessante grond

kunnen we een aantal van onze ge-

blokkeerde projecten openbre-

ken”, zegt Vandemaele.

“We willen niet meegaan in het

model waarbij we landbouw- en

milieudoelstellingen tegen elkaar

opzetten, integendeel, we kunnen

die verzoenen. Dan is geld niet het

belangrijkste om te hebben in dat

soort onderhandelingen, maar

grond. Inderdaad, dan heb je op

korte termijn niet het financieel ge-

win van de verkoop, maar op lan-

gere termijn kunnen we voordeel

realiseren voor de stad. Daarnaast

is het het zoveelste stukje groen dat

wordt volgebouwd en gebeton-

neerd. De beloftes van reconver-

sieprojecten hoor ik intussen al en-

kele jaren. We slagen er niet in om

open ruimtes te bewaren, frappant

gezien de klimaatuitdagingen.”

L E I E D A L K O O P T G R O N D L A N G S E 1 7 V A N S T A D V O O R I N D U S T R I E T E R R E I N B L A U W P O O R T

“Bedrijven verankeren in de regio”

_________

“We vinden dat
het onderste
niet uit de kan
werd gehaald
voor de stad en
Kortrijkzaan”
RAADSLID BENJAMIN

VANDORPE (CD&V)

_________

De 32 hectare industriegrond langs de E17 in Waregem, ter hoogte van de oprit richting Kortrijk, wordt verkocht aan streek-
ontwikkelaar Leiedal voor 25 miljoen euro. (foto Google Maps)

KORTRIJK De 32 hectare industriegrond - eigendom

van OCMW Kortrijk - langs de E17 in Waregem, ter

hoogte van de oprit richting Kortrijk, wordt verkocht

aan streekontwikkelaar Leiedal voor 25 miljoen euro.

Op Blauwpoort, zoals het bedrijventerrein zal heten,

wil Leiedal een aanbod creëren voor regionale be-

drijven. Dat zijn ondernemingen die percelen van

5.000 m2 of meer nodig hebben. De eerste bedrijfs-

gronden zullen vanaf 2025 te koop zijn.

DOOR MARGOT

DEMEULEMEESTER

“De vraag naar ruimte voor grote-

re bedrijven blijft enorm groot en

het aanbod in Zuid-West-Vlaan-

deren is op dit moment zeer be-

perkt”, zegt Leiedalvoorzitter

Wout Maddens. “Met deze aan-

koop en aankopen van diverse

particulieren wil Leiedal die grote-

re bedrijven de ruimte geven om

zich te verankeren in de regio.”

Blauwpoort zal een totale opper-

vlakte hebben van ongeveer 42

hectare en daarmee plaats bieden

aan 15 tot 20 bedrijven. Ook voor

Stad Kortrijk is de verkoop een be-

langrijke stap. 

Philippe De Coene, schepen van

Sociale Vooruitgang legt uit: “Een

verantwoordelijk OCMW verkoopt

enkel onroerende goederen als de

interessantste prijs wordt gebo-

den. Een kwestie van het goede

moment, gecombineerd met een

optimale waardebepaling op basis

van de jongste schatting. Want

ook de opbrengst van deze ver-

koop gaat naar nieuwe investerin-

gen in zorg en sociaal beleid.”

Op de gemeenteraad van 14 no-

vember werd de rol van Wout

Maddens als zowel schepen Ruim-

telijke Ordening (verkopende par-

tij) en voorzitter Leiedal (kopende

naar Leiedal gaat, niet naar de

Kortrijkzanen”, zegt Vandorpe. 

Schepen Maddens pareert de kri-

tiek omdat registratierechten nu

eenmaal niet verschuldigd zijn in

de verkoop tussen Leiedal en Stad

Kortrijk. Daarnaast vindt hij het

vanzelfsprekend dat Leiedal na de

werken de grond aan een hoger

bedrag zal verkopen. 

Uit het eerste begrotingsontwerp

van afvalintercommunale Imog

voor Zuid-West-Vlaanderen bleek

dat de huisvuilophaling en -ver-

werking ongeveer 4 miljoen euro

extra zou kosten. 

“Net als andere ondernemingen

moeten wij ons aanpassen aan de

prijsstijgingen van de fossiele

brandstoffen, de energiecrisis en

de loonindexering. De inzameling

van heel wat afvalsoorten gebeurt

door externe aannemers en zij re-

kenen die stijgende prijzen door.

Dat verklaart 85 procent van de

geschatte extra kost voor 2023”,

legt vertelt woordvoerder Koen

Delie uit. 

Die grote prijsstijging werd in de

elf betrokken gemeenten op veel

kritiek onthaald. De burgemees-

ters vroegen Imog om zelf een

deel van de duurdere afvalopha-

ling te betalen. “Daarom hebben

we heel wat pistes onderzocht en

verschillende keren samengeze-

ten met de gemeentebesturen.

Een deel van die voorstellen wer-

den weerhouden en zo hopen we

dat de stijgende ophaalkosten de

budgetten in 2023 niet verder om-

hoog zullen duwen.” 

Na veel overleg stelt Imog nu een

nieuwe begroting voor waarbij ze

het restafval nog maar tweeweke-

lijks zullen ophalen. “Dit is al de

realiteit in heel wat regio's in

Vlaanderen. Maar we bekijken

ook of we een centrale plaats kun-

nen voorzien, zoals de recyclage-

parken waar de restafvalzakken

buiten de ophaaldagen kunnen

aanvaard worden, mocht dat no-

dig zijn voor de inwoners. Vol-

gens onze inschattingen is dit

mogelijk vanaf 1 april 2023.”

Andere opties, zoals lokaal ener-

gienetwerk, verkoop van recycla-

geparken en dergelijke worden

nog bekeken. Het voorstel werd

door de raad van bestuur van

Imog bekrachtigd en ligt nu bij de

gemeentebesturen voor goedkeu-

ring. (CJ)

Imog wil duurdere afvalinzameling compenseren:
“Ophaling van restafval nog tweewekelijks”
REGIO Afvalintercommunale Imog stelt een nieuwe

begroting voor met een tweewekelijkse ophaling van

restafval in Zuid-West-Vlaanderen om de stijgende

prijzen zo veel mogelijk te drukken. “We bekijken ook

of de inwoners hun restafvalzak op een centrale

plaats kunnen achterlaten, zoals recyclageparken”,

vertelt woordvoerder Koen Delie. De begroting voor

2023 zou ongeveer 4 miljoen euro hoger liggen. 

Zetten we in Zuid-West-Vlaanderen binnenkort enkel nog tweewekelijks de
vuilniszakken buiten? (foto belga)
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LENDELEDE
Studenten 
schenken houten 
kerstboompjes 
aan kansarmen
Enkele Lendeleedse gezin-
nen die het minder breed 
hebben, krijgen dankzij 
verschillende schenkingen 
toch nog een mooie kerst. 
Een groep studenten knut-
selde houten kerstboom-
pjes voor hen in elkaar, ter-
wijl de oud-leden van 
jeugdhuis Skalul met de 
opbrengst van een fuif kle-
dingbonnen voor hen aan-
kochten. Met deze bon 
kunnen gezinnen met kin-
deren bijvoorbeeld een 
warme trui kopen. «De 
twee groepen hebben dui-
delijk het hart op de juiste 
plaats», zegt schepen van 
Sociale Zaken Rita Lam-
mertyn (CD&V). «We zor-
gen dat deze giften bij de 
juiste personen terecht 
zullen komen. Het gaat 
om echt warme gebaren 
die we binnen de gemeen-
te Lendelede natuurlijk 
bijzonder appreciëren», 
aldus de schepen. (VDI)

WAREGEM
Suzanne 
Kerkhove blaast 
100 kaarsjes uit 
Dinsdagmiddag hebben 
ze in het stadhuis van Wa-
regem Suzanne Kerkhove 
ontvangen, die dit jaar 
haar 100ste verjaardag 
viert. Suzanne huwde in 
1945 met Albert Van As-
sche, en samen kregen ze 
vier kinderen. Die vier kin-
deren zorgden op hun 
beurt voor 10 kleinkinde-
ren en 18 achterkleinkin-
deren. In 2018 kwam Al-
bert te overlijden. 
Suzanne hield vroeger van 
kaarten, petanque spelen, 
wandelen en breien. Nu 
houdt ze het bij wat tv-kij-
ken, en is ze vooral geïnte-
resseerd in het voetbal en 
het wielrennen. (JME)

WEVELGEM
Aluminiumdieven 
betrapt, vluchten 
zonder buit
Een alerte werknemer van 
het bedrijf E-MAX in Gul-
legem heeft maandag-
avond laat een diefstal 
kunnen verijdelen. De da-
ders gingen ervandoor in 
hun bestelwagen met 
Franse nummerplaat. De 
werknemer zag twee ver-
dachten, waarvan de 
vrouw verklaarde dat ze 
dringend naar het toilet 
moest. «Ik besefte dat dat 
een smoesje was en con-
fronteerde hen met het 
feit dat ze aan het stelen 
waren», verklaart de 
werknemer. «Ze schrok-
ken, liepen naar de bestel-
wagen en gingen ervan-
door. Ik ben dan wat gaan 
rondneuzen in de omge-
ving, en ontdekte zes zak-
ken vol met aluminium. 
Die waren door de daders 
gevuld en klaargezet om 
mee te nemen. Maar dat 
plan is dus mislukt.» (VHS)

Al zeker tot en met 2023 wekelĳ kse ophaling van restafval

PVDA voerde maandagavond voor 
aanvang van de gemeenteraad in 
Kortrijk actie tegen een plan van de 
afvalintercommunale Imog om 
vanaf april 2023 restafval per twee 
weken op te halen. Zowel Kortrijk 
als Kuurne gaan hier voorlopig niet 
in mee.

Imog werkte, door sterk stijgende 
energieprijzen en personeelskos-

ten, een voorstel uit om te evolue-
ren van een wekelijkse naar een 
tweewekelijkse inzameling van 
restafval, met inbegrip van een nog 
te bepalen alternatief voor groen-
ten- en fruitafval. De burgemees-
ters van Kortrijk en Kuurne, Ruth 
Vandenberghe (Team Burgemees-
ter) en Francis Benoit (CD&V), vin-
den dat het omschakelen naar een 
tweewekelijkse afvalophaling niet 
aangewezen is. «De Vlaamse rege-
ring nam nog geen defi nitieve be-

slissing over het Lokaal Materialen-
plan 2023-2030 van de Openbare 
Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij 
(Ovam). Het is voorlopig ook ondui-
delijk of dit vanaf 2024 een aanbe-
veling of verplichting wordt.» De 
beide burgemeesters kondigden 
dan ook aan om in 2023 het restaf-
val wekelijks te blijven ophalen. De 
andere steden en gemeenten bin-
nen het werkgebied van Imog be-
spreken de komende weken nog in-
tern of ze al dan niet ook wekelijks 

restafval blijven ophalen. Opposi-
tiepartij CD&V diende alvast een 
amendement in. «Want nu geen 
stappen ondernemen, is de kop in 
het zand steken», stelde raadslid 
Benjamin Vandorpe. «We willen 
dat er gekeken wordt naar een sys-
teem met vaste afvalbakken die 
voorzien zijn van een chip, waar-
door de vervuiler betaalt volgens 
zijn eigen verbruik. Het is noodza-
kelijk dat hier een studie over 
plaatsvindt.» (LPS)

KORTRIJK/KUURNE

VERSCHILLENDE FRITUURUITBATERS STOPPEN ERMEE

«Een opvolger voor onze 
frituur zou fijn zijn»

Opvallend: in en rond Ieper stoppen verschil-
lende frituuruitbaters met het bakken van 
frietjes en frikadellen. Aan het station ver-
dween onlangs de gekende Frituur Speedy 
en in de Brugseweg staat Frituur De Bevoor-
rading te koop. De redenen voor de sluitingen 
zĳ n divers. 
Christophe Maertens

Treinreizigers zal het wel 
zijn opgevallen, in de ba-
rak op het Stationsplein 
waar jarenlang Frituur 
Speedy gevestigd was, is 

nu een kerststal te vinden. Frietjes 
kan je er niet meer eten, want de 
uitbaters van de frituur, Rosette 
Blanckaert en Chris Wybo, gingen 
onlangs met pensioen. «Meer dan 
een kwarteeuw geleden openden 
we een frituur in de Boterstraat in 
Ieper, en een paar jaar later ver-
huisden we naar het station», zegt 
Rosette. «Mijn man en ik zijn bie-
den al over de pensioengerechtigde 
leeftijd en het werd tijd dat we er-
mee stopten. Mijn zoon had al 
meermaals de opmerking gemaakt 
dat we veel te lang bezig bleven.» 
De uitbaters hadden graag een op-
volger voor hun frituur gevonden, 
maar dat was zonder de Belgische 
spoorwegen gerekend. «We huur-
den de grond van de NMBS en de 
concessie loopt in 2025 af, waar-
door het binnen 2 jaar sowieso ge-
daan is met de frituur. Voor ons was 
dat wel een tegenslag, want met 
een overname hadden we een deel 
van onze investering willen terug-
winnen.»

Middernacht
Rosette en Chris hebben altijd een 
bloeiende zaak gehad, maar merk-
ten sinds corona toch wel wat ver-
andering. «Mensen gaan veel vroe-
ger naar huis. Jaren terug kregen 

we in het weekend tot middernacht 
klanten over de vloer, terwijl het nu 
rond 21.30 uur al gedaan is. Boven-
dien laat de fi nanciële crisis zich 
voelen. In plaats van drie stukken 
vlees bestellen klanten maar één 
stuk meer. Een bezoek aan een fri-
tuur is een stuk duurder geworden, 
maar dat is ook het geval voor een 
restaurantbezoek, zodat het alle-
maal een beetje in verhouding 
blijft. Voor ons was dat nu niet zo’n 
probleem, maar voor jonge mensen 
die net een frituur opstarten is dat 
een andere zaak.»

Nieuwe uitdaging
Frituur De Bevoorrading in de Brug-
seweg staat ook al een tijdje over te 
nemen. Uitbaters Dries Verplanken 
(46) en Els Polley (41) zijn, na 14 
jaar frietjes bakken, op zoek naar 
een nieuwe uitdaging. Dries staat al 
heel zijn leven in de horeca. «Ik 
volgde hotel- en beenhouwer-
school en, met een paar tussenstap-
pen, begon ik het restaurant De 
Warande in Elverdinge», zegt Dries. 
«Na een tijdje kwam Els erbij. Toen 
we samen op zoek waren naar een 
woning, belandden we in 2008 hier 
in de Brugseweg. Het was echt onze 
bedoeling een frituur uit te baten 
en geen veredeld restaurant, zoals 
veel collega’s doen. We krijgen hier 
zelden of nooit toeristen over de 
vloer. Wel bestellen we regelmatig 
in het Frans, maar dat zijn dan veel-
al mensen die hier ergens aan het 
werk zijn.» Zoals voor iedereen 
wordt ook voor Dries en Polly alles 
duurder. «Maar wij kunnen niet 
klagen over minder klanten. Ik 
denk dat veel mensen het restau-
rant even mijden en in plaats daar-
van een frietje gaan prikken. We 
verkopen onze zaak dus niet omdat 
die niet goed draait, integendeel. 
We hebben de frituur onlangs zelfs 
nog vernieuwd. Maar al voor coro-
na begon ik mij af te vragen of ik dit 
wel nog 20 jaar wil doen. Els runt 

IEPER

Werken in een frituur is 
plezant, maar ik mis een 
beetje het sociale leven 
ELS POLLEYN, EIGENARES 

FRITUUR DE BEVOORRADING 

vanaf nu de frituur.» Zij snakt er wel 
opnieuw naar om buiten te komen. 
Ze is van opleiding verpleegster en 
wil daarvan de draad opnieuw op-
pikken. «Het zou leuk zijn dat er 
een opvolger komt voor de frituur, 
maar dat hoeft niet per se. Het ge-
bouw kan ook worden aangekocht 
voor andere doeleinden» aldus nog 
Dries. 
Ook in Vlamertinge werd recent 
nog een frituur gesloten. 

Boven: Chris Wybo en Ro-
sette Blanckaert van Fri-

tuur Speedy
Onder: Dries Verplanken 

en Els Polley van Frituur De 
Bevoorrading
Foto’s: Henk Deleu
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aangepast circulatieplan voor-
stellen.”

Het studiebureau focust zich 
op de zone binnen de kleine ring. 
“Onder andere de verkeerscircu-
latie, de bereikbaarheid en het 
fiets- en parkeerbeleid zullen on-
derzocht worden”, zegt Van Coil-
lie. In een eerste fase worden de 
verschillende knelpunten en 
problemen in het stadscentrum 

in kaart gebracht. Daarna wor-
den verschillende scenario’s en 
oplossingen uitgewerkt om uit-
eindelijk tot een nieuw mobili-
teitsplan en een toekomstvisie 
voor het centrum van Roeselare 
te komen. 

Modal shift
“Het is belangrijk dat het nieuwe 
mobiliteitsplan ook bijdraagt tot 
het realiseren van de zogenaam-
de modal shift. Wie naar de stad 
komt, moet bewust nadenken 
over het meest geschikte ver-
voersmiddel om dat te doen.” 
Om die modal shift te realiseren 
is er ook een gedragswijziging bij 
de weggebruiker nodig. “We 
gaan dan ook in dialoog met de 
burger om het aandeel duurza-
me verplaatsingen te laten groei-
en”, belooft de schepen.

Stefaan Van Coillie 
Schepen van Mobiliteit

“Wie naar de stad komt, 
moet bewust nadenken 
over het meest 
geschikte 
vervoersmiddel om dat 
te doen”

Schepen van Mobiliteit Van Coillie benadrukt dat er nood is aan een gedegen 
plan om de toenemende verkeersdrukte in de stad het hoofd te bieden.  ©  sbr

In 2025 wordt de werking van het 
Klimaatfonds geëvalueerd. Het 
fonds bekostigt projecten van 
burgers, bedrijven en verenigin-
gen die de regio weerbaarder 
moeten maken voor de klimaat-
verandering.

Tiny forest een collectieve tuin
 “Bijvoorbeeld de aanleg van een 
tiny forest of een collectieve 
buurttuin”, zegt Nele Vandaele, 

ruimtelijk planner bij Leiedal. 
“Projecten boven de 3.500 euro 
worden eerst bekeken door een 
jury, projecten onder 3.500 euro 
moeten voldoende steun verwer-

ven via het crowdfundingplat-
form.”

Het crowdfundingplatform 
wordt beheerd door het Streek-
fonds West-Vlaanderen dat zorgt 

voor fiscaal interessante initia-
tieven. “Initiatieven van burgers, 
scholen, verenigingen of organi-
saties worden dan 50 procent ge-
financierd door het fonds, de rest 

moet betaald worden via crowd-
funding. Bedrijven kunnen ook 
meedoen, maar zij moeten de 
helft zelf investeren”, zegt Van-
daele. 

Twee gemeenten doe niet mee
Het idee van het Klimaatfonds 
komt initieel uit Zwevegem waar 
in 2019 al werd nagedacht over 
een klimaatfonds op gemeente-
lijk niveau. “Maar we merkten 
snel dat zo’n gemeentelijk kli-
maatfonds te weinig slagkracht 
heeft”, zegt burgemeester Marc 
Doutreluingne (Open VLD) van 
Zwevegem. “Dat elf gemeenten 
nu de krachten bundelen, is een 
goede zaak. Ik had alleen op meer 
ambitie gehoopt. 1 euro per in-
woner vind ik een minimum in-
zet voor de deelnemende ge-
meenten. Maar we zijn gestart, 
dat is het belangrijkste.” 

Spiere-Helkijn en Wervik, ook 
lid van Leiedal, doen voorlopig 
niet mee.

Alle info over het initiatief vind 
je op www.klimaatfondsleie-
dal.be.  (bdw)

Leiedal start met Klimaatfonds, elf gemeenten bundelen de krachten

Elf Zuid-West-Vlaamse ge-
meenten starten met een 
Klimaatfonds. Jaarlijks stor-
ten ze een 0,5 euro per inwo-
ner in het fonds, Leiedal 
doet daar jaarlijks 40.000 eu-
ro bij. “Na drie jaar komt 
dat neer op een som van 
600.000 euro als hefboom. 
Wat het fonds uiteindelijk 
zal uitkeren moet een veel-
voud zijn van die som”, zegt 
voorzitter van Leiedal Wout 
Maddens (Team Burgemees-
ter) overtuigd.

De elf burgemeesters en Leiedal ondertekenden het charter van het Klimaatfonds.  ©  LOh

Zuid-WeSt-Vlaanderen 

Roeselare is een snel groeiende 
centrumstad. Opvallend is wel 
dat de auto het populairste ver-
voermiddel blijft om naar de stad 
te komen. “Cijfers tonen aan dat 
de wagen op vandaag een belang-
rijke plaats inneemt voor ver-
plaatsingen van en naar de stad. 
Dit zorgt voor een hoge verkeers-
druk in het centrum en veroor-
zaakt op piekmomenten vaak fi-
les”, merkt ook schepen van Mo-
biliteit Stefaan Van Coillie 
(CD&V). 

Onveilige situaties
Maar Roeselare is een winkelstad 
en dus zijn er ook veel zwakke 
weggebruikers zoals voetgan-
gers en fietsers in het centrum. 
In combinatie met het vele auto-
verkeer zorgt die vaak voor on-
veilige situaties. De stad kondig-
de enkele maanden geleden al 
een eerste ingreep aan. Vanaf 
september 2023 geldt bijna de 
hele binnenstad zone 30. 

“Maar als we het Roeselaarse 
stadscentrum willen laten evolu-
eren naar een aangenaam, toe-
gankelijk en leefbaar centrum, 
dan moeten we nog extra stap-
pen zetten”, zegt de schepen. 
“Daarom hebben we een studie-
bureau aangesteld. Dat bureau 
zal een mobiliteitsstudie maken 
voor het hele centrum en een 

Groot deel centrum wordt zone 30, 
maar daar blijft het niet bij

Vanaf september 2023 wordt 
een groot deel van het cen-
trum binnen de kleine ring 
zone 30, maar het stadsbe-
stuur wil nog veel verder gaan 
en bestelde een studie voor 
een nieuwe circulatieplan. 
“Er moeten nog bijkomende 
stappen gezet worden”, zegt 
schepen van Mobiliteit Ste-
faan Van Coillie (CD&V).

roeSelare 

Bert feyS
Studiebureau moet mobiliteitsplan en 
circulatieplan voor centrum uittekenen

ring over het Lokale Materialen-
plan 2023-2030”, zegt burge-
meester van Kortrijk Ruth Van-
denberghe. “Of dit een aanbeve-
ling of verplichting zal worden 
vanaf 1 januari 2024 is voorlopig 
onduidelijk. Imog is volop bezig 
met de uitwerking van een alter-
natief om de uitgesplitste opha-
ling van groenten- en fruitafval 
te organiseren. Ook wij zijn het 
idee van tweewekelijkse opha-
ling genegen om het restafvalcij-
fer omlaag te krijgen, maar op 
vandaag is dit onvoldoende uit-
gewerkt.”

Kortrijk en Kuurne nemen nu 
de tijd om een goed systeem voor 
de ophaling van bioafval te orga-
niseren zodat het restafvalcijfer 
verder kan dalen. “Voorlopig kie-
zen twee lokale besturen in de re-
gio ervoor om in 2023 wekelijks 
het restafval te blijven ophalen”, 
zegt burgemeester van Kuurne 
Francis Benoit (CD&V). “Verschil-
lende gemeenten bespreken de 
komende weken nog of ze al dan 
niet wekelijks restafval blijven 
ophalen.”   (vkk)

Kortrijk en Kuurne houden vast 
aan wekelijkse afvalinzameling 

De voorbije maanden werd door 
de afvalintercommunale Imog 
een budgetoefening gemaakt. Er 
werd een voorstel uitgewerkt om 
te evolueren van een wekelijkse 
inzameling van restafval naar 
een tweewekelijkse inzameling 
en een alternatief voor groenten- 
en fruitafval. 

Bedoeling was het aandeel 
groenten- en fruitafval in de 
compostbak en gekookte resten 
van etenswaren dat nu in de rest-
afvalzak terechtkomt beter uit te 
splitsen om een nog beter restaf-
valcijfer te behalen. 

Kortrijk en Kuurne, waar IMOG 
het afval ophaalt, willen geen 
tweewekelijkse ophaling. “Er is 
nog geen definitieve beslissing 
genomen door de Vlaamse rege-

Imog zal blijven wekelijks 
huisvuil ophalen. Alvast in 
Kortrijk en Kuurne. Wat an-
dere gemeenten van de regio 
gaan doen, is nog niet duide-
lijk.

KortrijK/Kuurne 

gen.’
 “Er zitten metalen platen in mijn 

kaak, maar dat zorgt voortdurend 
voor ontstekingen”, zei het slacht-
offer. “Ik moet binnenkort terug 
geopereerd worden. In sommige 
stukken van mijn kaak is het ge-
voel volledig weg.” De man is al 
meer dan vier maanden arbeidson-
geschikt. De medische kosten be-
dragen nu al 1.200 euro maar blij-
ven oplopen.

Mousa B. was niet aanwezig op 
zijn proces. Hij is wel al gekend bij 
het gerecht, onder meer voor intra-
familiaal geweld. Naast de celstraf 
riskeert hij ook 800 euro boete.  (jOf)

Jaloerse dertiger slaat man 
dubbele kaakbreuk voor futiliteit

De 35-jarige Mousa B. uit Roeselare 
riskeert 26 maanden cel. Hij be-
zorgde zijn slachtoffer een dubbe-
le kaakbreuk. 

De aanleiding voor het geweld is 
nochtans erg banaal. In  maart ging 
het slachtoffer aan het station van 
Roeselare praten met een vrouw 
waar de beklaagde Mousa B. blijk-
baar een oogje op had. Het kwam 
tot een discussie waarbij B. een 
duw en daarna een slag uitdeelde. 
Achteraf stuurde B. nog een sms 
naar de vrouw in kwestie waarin 
stond: ‘Ik heb hem kapot gesla-

roeSelare 
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“Het is eigenlijk al van voor coro-
na dat we plannen smeedden om 
een kerstmarkt te organiseren, 
maar we hebben die dus moeten 
uitstellen”, klinkt het bij vzw Old 
Car Drivers uit Emelgem. “Nu is 
het toch zover.  Met onze kerst-
markt willen we wat leven in de 
brouwerij brengen. We hopen 
om van de kerstmarkt een jaar-
lijks evenement te maken, want 
iedereen lijkt hierop te zitten 

De vrienden van vzw Old Car 
Drivers organiseren voor het 
eerst een kerstmarkt in 
Emelgem. “Zaterdag willen 
we leven in de brouwerij 
brengen in het dorp”, zegt 
voorzitter Piet Heugebaert.

EmElgEm 

INFO Je kan een gratis testquiz proberen 
op https://lukaskraker.be/#/webshop.

De elf gemeenten die behoren 
tot de afvalintercommunale 
Imog (Avelgem, Anzegem, Deer-
lijk, Harelbeke, Kuurne, Kort-
rijk, Kruisem, Spiere-Helkijn, 
Waregem, Wielsbeke en Zweve-
gem) besloten eerder om over te 
schakelen op een tweewekelijk-
se ophaling van het restafval. 

“Die vervroegde omschake-
ling, gecombineerd met een al-
ternatief voor groenten- en 
fruitafval, was onderdeel van 
een drieledig akkoord, samen 
met een lineaire besparing van 
twee procent bij de afvalinter-
communale zelf en een investe-
ring van 700.000 euro die de ge-
meenten moeten halen uit hun 
eigen reserves”, zegt burge-

Kortrijk, Kuurne en Harel-
beke lieten weten dat ze 
vasthouden aan een weke-
lijkse afhaling van het rest-
afval. “Hun beslissing gaat 
diametraal in tegen het 
schriftelijke akkoord dat al-
le burgemeesters onder-
schreven tijdens de burge-
meestersconferentie en dat 
nog eens werd herhaald in 
de raad van bestuur van af-
valintercommunale Imog”, 
zegt de Zwevegemse burge-
meester Marc Doutreluing-
ne (Lijst Burgemeester).  “Ik 
noem dit woordbreuk en 
ook geen duurzame beslis-
sing, want slecht voor het 
klimaat.”

marc DoutrEluingnE 
Burgemeester van Zwevegem

“Ik ben zwaar 
ontgoocheld. Dit is de 
minst duurzame keuze, 
een oplossing uit
gemak die het 
intergemeentelijke 
afvalbeleid keldert”

meester van Zwevegem Marc 
Doutreluingne. “Nu stellen 
Kortrijk, Kuurne en Harelbeke 
dat er nog te veel onduidelijkhe-
den zijn en dat ze toch kiezen 
voor een wekelijkse inzameling 
van het restafval. Ik ben zwaar 
ontgoocheld, want dit is de 
minst duurzame keuze. Noem 
ze een oplossing uit gemak die 
het intergemeentelijke afvalbe-
leid keldert.”

Geloofwaardigheid
Ook de burgemeester van Avel-
gem laakt de beslissing van de 
drie gemeenten. “We hebben 
net onze afvalkalender gedrukt 
en er zijn afspraken gemaakt 
met de firma die bij ons instaat 
voor de ophaling van het restaf-
val”, zegt Lut Deseyn (gbA). “We 
hadden toch een akkoord met 
alle gemeenten?” 

Heel wat gemeenten zullen 
vandaag of in de loop van de 
week de knoop doorhakken of 
ze zich al dan niet houden aan 
de gemaakte afspraken. De 
nieuwe regeling zou pas ingaan 
vanaf april, maar het ziet ernaar 
uit dat binnen de afvalinter-

communale twee regimes zul-
len gelden, zeker tot eind 2023. 
“De geloofwaardigheid van de 
politiek maakt hier een slechte 
beurt”, besluit burgemeester 
Doutreluingne.

“Weinig zin”
Burgemeester Alain Top (Voor-
uit) van Harelbeke voelt zich 
niet aangesproken door de uit-
val van Doutreluingne. “Na de 
beslissing van Kortrijk had de 
overeenkomst weinig zin meer 
en was het een pure besparings-
beslissing”, legt hij uit. “IMOG 
heeft ook nog geen alternatief 
voor de gft-ophaling, in verste-
delijkte gebieden is dat een pro-
bleem.”

Waregem sluit zich aan bij die 
redenering en behoudt ook de 
wekelijkse ophaalbeurten. Het 
bestuur van Spiere-Helkijn, een 
landelijkere gemeente, laat we-
ten dat het liever overschakelt 
naar een tweewekelijkse op-
haalronde.

Hoe het nu verdergaat, zal 
moeten blijken op de raad van 
bestuur van Imog die volgende 
week plaatsvindt.

Drie gemeenten behouden 
wekelijkse ophaling restafval 

De elf gemeenten die behoren tot afvalintercommunale Imog (Avelgem, 
Anzegem, Deerlijk, Harelbeke, Kuurne, Kortrijk, Kruisem, Spiere-Helkijn, 
Waregem, Wielsbeke en Zwevegem) besloten eerder om over te schakelen op een 
tweewekelijkse ophaling van het restafval.  © kvo

ZwEvEgEm/HarElbEkE/
avElgEm 
bas DE wilDE

Lukas Demeersseman (29) is af -
komstig van Sint-Eloois-Winkel, 
maar vindt tegenwoordig zijn ga-
ding in Heule. Hij studeerde radio 
en tv. Quizzen heeft hem altijd ge-
boeid. “In coronatijden kon ik 
mijn passie verder ontwikkelen”, 
vertelt hij. “Ik maakte online 
kant-en-klare kerstquizzen voor 
de hele familie. Mensen die graag 
quizzen, maar zelf niet willen in-
staan voor het maken van een 

quiz zijn bij mij aan het juiste 
adres. Ook zij die een presentator 
zoeken.”

Demeersseman maakte een 
eerste amateuristische versie als 
test, maar heeft nu een online 
quizplatform. Daarop kan ieder-
een zijn quiz streamen. Je kan 
ook meespelen via de smart-
phone.

Breed publiek
“Eigenlijk is het alsof je via je 
smartphone echt meedoet aan 
een televisiequiz”, legt hij uit. “Ik 
krijg leuke commentaren, daar-
om wil er mee verdergaan. Het 
moeilijkste is quizvragen selecte-
ren die een breed publiek aan-
spreken. Het is zoeken naar een 
evenwicht. Naar aanleiding van 
Kerstmis maakte ik de kerstafle-

vering Merry Quiztmas. Het han-
dige is ook dat je kan pauzeren en 
verder kan spelen tussen de gan-
gen van je kerstmaaltijd.”

Gebruikmaken van de quizzen 
van de Heulenaar is niet gratis. Al 
maakt hij zich sterk dat hij de 
prijzen democratisch houdt: 5 
euro per gekoppelde smart-
phone. (De prijs per aflevering is 
variabel naargelang het aantal 
spelers.) “Als quizmaker deed ik 
ervaring op bij de redactie van 
Twee tot de zesde macht op VRT. Ik 
bleef er twee seizoenen. Daarna 
werd ik freelancer.” 

Demeersseman maakt quizzen 
voor verenigingen en brouwerij 
Sint-Bernardus.  (vkk)

Lukas start onlineplatform voor zijn kerstquiz

Heulenaar Lukas Demeersse-
man start met een eigen 
quizplatform. Hij wil er full-
time tegenaan gaan. Met 
Kerstmis kan je alvast zijn 
Merry Quiztmas in familie-
verband spelen.

HEulE/sint-Eloois-winkEl 

wachten. In een mum van tijd 
waren alle standjes gereser-
veerd.”

Mini met Kerstman
Oldtimers zul je niet vinden op de 
kerstmarkt. “Behalve een”, zegt 
Heugebaert. “Een mini zal de 
Kerstman brengen. Wat je wel zal 
vinden, zijn uiteraard drank- en 
eetstandjes, kramen met am-
bachtelijke spulletjes en in het 
dorpshuis presenteert een van 
onze leden een collectie minia-
tuurvoorwerpen die echt wer-
ken.” 

Voor kinderen is er een vis-
kraam waar de eendjes vervan-
gen werden door kerstmanne-
tjes. De kerstmarkt, op het Emel-
gemseplein, opent zaterdag om 
15 uur. De toegang is gratis.  (fmr)

Oldtimervereniging
organiseert kerstmarkt

De vzw Old Car Drivers wil van de kerstmarkt een jaarlijks evenement maken.  © fmr

sluiten 2022 in schoonheid af. 
Vrijdag 23 december ontvangen 
ze vierhonderd stadsgenoten die 
in kansarmoede leven om hen te 
trakteren op een feestmaal. 

“Michelles Pub & Brasserie zal 
op onze Warmste Dag uitzonder-
lijk gesloten zijn voor het grote 
publiek. Zo hebben we voldoen-
de ruimte en tijd om onze gasten 
te bedienen, verdeeld over drie 
shifts”, vertelt PR-manager Bru-
no Lambert. “Als toemaatje krijgt 
iedereen, kinderen en volwasse-
nen, een gepast kerstgeschenk 
mee naar huis.

Tijdens de maaltijd zal het per-
soneel van het Sociaal Huis in Ize-
gem instaan voor de begeleiding. 
De stad staat in voor het vervoer 
van deelnemers die moeilijk tot 
in het Bierkasteel raken.  (lvw)

Bierkasteel trakteert kansarme 
stadsgenoten op feestmaal

De familie Vanhonsebrouck ontvangt op De Warmste Dag van het Bierkasteel vierhonderd 
Izegemnaren die het moeilijk hebben.   © if

Kasteel Brouwerij Vanhonse-
brouck sluit tijdelijk de deuren 
tijdens het kerstverlof. Het be-
zoekerscentrum gaat zaterdag 
24 december dicht en Michelles 
Pub & Brasserie sluit al een dagje 
eerder. Maar Michelle Vanhonse-
brouck en haar medewerkers 

Michelles Pub & Brasserie 
opent vrijdag 23 december 
de deuren voor inwoners 
van Izegem die het niet zo 
breed hebben. Met het initi-
atief, dat de naam De Warm-
ste Dag van het Bierkasteel 
kreeg, wil de familie Van-
honsebrouck burgers die 
het moeilijk hebben een 
warme kerst bezorgen. 

EmElgEm/iZEgEm 
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Vrouw zit liever in 
de cel dan op straat
Een 49-jarige dakloze en 
drugsverslaafde vrouw uit 
Kortrijk die het stelen en de 
drugs niet kan laten, zit op-
nieuw in de cel. Haar tiende 
en elfde veroordeling voor 
diefstallen leverden Sonia 
P. eind 2021 en begin 2022 
nog een voorwaardelijke 
celstraf van telkens 10 
maanden op. Ze moest 
zich wel houden aan enkele 
voorwaarden. Maar die 
volgde ze nooit. «Wellicht 
ziet ze geen andere opties 
maar de voorwaarden zijn 
niet gevolgd», schetste de 
openbare aanklager. 
Daarom vroeg het die 
straffen om te zetten in 20 
maanden effectief. «Ik ben 
akkoord. Voorlopig ben ik 
liever in de gevangenis dan 
ergens anders.» De rechter 
beslist op 7 december. (LSI)

KORTRIJK

BEMOK en 
Guldensporencollege 
krijgen bijna 140.000 
euro subsidies
Vlaams minister Ben 
Weyts (N-VA) laat 139.911 
euro vrijmaken voor inves-
teringen in twee scholen in 
Kortrijk. De vrije basis-
school voor buitengewoon 
onderwijs BEMOK op Wal-
le krijgt 74.184 euro. 65.727 
euro gaat naar het Gulden-
sporencollege Engineering, 
aan de Beekstraat. (LPS)

KORTRIJK

Slachto� er 
schietpartij 
Sterrebos in de war 
na vrijlating schu� er
Een week nadat de raad-
kamer besliste dat een 
40-jarige man uit Moorse-
le na een schietpartij aan 
het Sterrebos mag vrijge-
laten worden, blijft het 
Roemeense slachtoffer 
zich radeloos vragen stel-
len. «Hij probeerde mij te 
vermoorden», is het 
slachtoffer nog altijd over-
tuigd. «En dan mag hij na 
een verblijf van 9 maan-
den vrijgelaten worden? 
Alle bewijzen liggen op ta-
fel, er is een reconstructie 
gebeurd… Hoe is dit moge-
lijk? Hij loopt nu vrij op 
straat rond, minstens tot 
het proces afgelopen is. 
Kan dat zomaar? Dit is te-
veel voor mij, het valt zeer 
zwaar om dit te verwer-
ken. Ik had gedacht dat in 
België hij enkele jaren in de 
cel zou blijven. Hij pro-
beerde wel iemand te ver-
moorden, hé.» H. mag tot 
aan het proces geen con-
tact meer met het slacht-
offer opnemen. (LSI)

WEVELGEM/ROESELARE

Tirolerbar voor het 
eerst bij De 
Porcherie
In Waregem is de Tirolerbar 
opnieuw geopend. De eer-
ste twee edities van de win-
terbar waren langs de Flan-
ders-Fieldweg, dit keer 
vormt horecazaak De Por-
cherie in Sint-Eloois-Vijve 
de place to be. «In plaats 
van elke keer van nul een 
pop-upconcept te organi-
seren, hebben we er nu voor 
gekozen om een horeca-
zaak te starten, en onze 
pop-ups daar telkens op te 
bouwen en in te richten», 
zeggen organisatoren Lau-
rent Van Parys en Maxim 
Declercq. Vanaf de krokus-
vakantie wordt De Porche-
rie bijvoorbeeld een koers-
café. «Wie langskomt, zal 
ook wel nog spullen van de 
Tirolerbar herkennen. We 
hebben heel wat decoratie 
en meubelen bijgehouden. 
Het lijkt wel of onze tent is 
opgetild op de vorige loca-
tie en hier op dezelfde ma-
nier is neergezet.» De Tiro-
lerbar is elk weekend open 
tot en met zondag 19 febru-
ari. (JME)

WAREGEM

GASBOETES VOOR SLUIKSTORT KLEIN AFVAL LOPEN OP TOT 100 EURO

Kortrijkzanen kiezen zelf voor 
hogere boetes en strenger toezicht

Er liep vorige week onder impuls van burge-
meester Ruth Vandenberghe (Team Burge-
meester) een digitaal referendum in Kortrĳ k, 
met als rode draad of er al dan niet meer actie 
nodig is voor een nog nettere stad. «Een duide-
lĳ ke meerderheid kiest voor hogere boetes en 
strenger toezicht», zegt Vandenberghe.
Peter Lanssens

Het digitaal referendum 
liep van 28 november om 
8 uur tot en met 4 de-
cember om 16 uur. De 
resultaten zijn nu be-

kend. 4.214 Kortrijkzanen brachten 
een stem uit. 3.804 stemmen waren 
geldig.
De conclusies zijn overduidelijk. 
Liefst 90 procent wil de minimum 
GAS-boete van 25 euro naar 100 euro 
optrekken, voor sluikstort van klein 
afval. «We voeren deze maatregel 
vanaf 1 januari 2023 in en richten 
een handhavingscel op, binnen de 
stadsorganisatie. Zo garanderen we 
een goede wisselwerking tussen 
GAS-vaststellers, preventiewerkers 
en sanctionerende ambtenaren», 
zegt Vandenberghe.
63 procent van de deelnemers vraagt 
om Kortrijkzanen die het voetpad 

voor hun deur niet vuilnis-, modder- 
of onkruidvrij houden, te beboeten 
als ze waarschuwingen in de wind 
blijven slaan. «We gaan bewoners 
vanaf 2023 eerst sensibiliseren. Door 
hen met een brief attent te maken op 
het feit dat ze het voetpad moeten 
onderhouden. Voor appartements-
gebouwen schrijven we de syndicus 
aan, bij bouwwerven de bouwheer. 
Als dat geen resultaat oplevert, kan 
er een GAS-boete volgen.»

Zelf opdraaien voor kosten
Ook opvallend: liefst 85 procent wil 
dat overtreders ook opdraaien voor 
de kost voor het opruimen van sluik-
stort en zwerfvuil. «Deze maatregel 
gaat ook vanaf 1 januari 2023 in. De 
sluikstorter ontvangt dan naast de 
GAS-boete ook een factuur van de 
stad voor personeelskosten, benzine, 

delijk te sluiten. Daarom zullen we 
investeren in webcamera’s, zodat be-
zoekers vooraf kunnen kijken of het 
al dan niet druk is.»
Het digitaal referendum is geldig, 
met 3.804 correcte stemmen op een 
totaal van 62.000 kiesgerechtigden. 
Er was een minimum van 2.000 
stemmen nodig. De webpagina 
www.kortrijk.be/digitaalreferendum 
blijft als infopagina actief.

KORTRIJK

verwerking van het sluikstort… We 
zetten voor het opruimen van zwerf-
vuil telkens een team van minstens 
twee personen in. De stad betaalt 72 
euro voor twee personen die een uur 
zwerfvuil opruimen. Het kost de stad 
jaarlijks gemiddeld 72.591 euro.»
Verder wil 78 procent van het reser-
vatiesysteem voor de recyclagepar-
ken af. «We schaffen daarom vanaf 6 
december het reservatiesysteem 
voor het recyclagepark in Rollegem 
af. Voor het recyclagepark in Heule 
laten we nog weten vanaf wanneer 
een afspraak niet meer nodig is», zegt 
Vandenberghe.
«De openingsuren van de recyclage-
parken blijven ongewijzigd. De 
parkwachters kunnen bij extreme 
drukte wel beslissen om het park tij-

In het park slingert heel wat zwerfvuil rond. Foto Henk Deleu

Deel jouw verhaal, 
tips en video’s via 

4040 in de HLN-app

Bron: Het Laatste Nieuws - 6 december 2022
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Het gebouw werd gisterenavond – maandag – officieel ingehuldigd. © Bart De Smet

Bevolking wil 
strenger 
afvalbeleid voor 
nettere stad

4.214 Kortrijkzanen stemden 
over het thema Nette Stad. 
3.804 onder hen deden dat op 
een geldige manier. De deelne-
mers willen een strengere 
handhaving en recyclagepar-
ken zonder reservatiesysteem. 

‘Met het referendum wilden 
we van de Kortrijkzanen horen 
of er nog meer actie nodig is 
voor een nette stad’, zegt bur-
gemeester Ruth Vandenberghe 
(Team Burgemeester). ‘Dat 
blijkt duidelijk het geval. Het 
merendeel koos voor hogere 
boetes en strenger toezicht. 
Om een legitiem referendum 
te hebben moesten we mini-
maal 2.000 geldige stemmen 
behalen. Met 3.804 stemmen 
behalen we die drempel.’

Er waren vier vragen. Vraag 
één ging over het afschaffen 
van het reservatiesysteem voor 
de recyclageparken in Heule 
en Rollegem. 78 procent van 
de deelnemers stemde ja. Van-
af dinsdag 6 december wordt 
het reservatiesysteem voor het 
recyclagepark Rollegem afge-
schaft. Voor het recyclagepark 
Heule moet er nog een wijzi-
ging van de omgevingsvergun-
ning gebeuren. De openingstij-
den blijven voorlopig ongewij-
zigd. De parkwachters kunnen 
bij extreme drukte wel beslis-
sen om het park tijdelijk te 
sluiten. Daarom komen er 
webcamera’s.

Hogere boetes
Vraag twee ging over het al of 
niet innen van hogere boetes 
voor het sluikstorten van klein 
afval. 90 procent van de deel-
nemers stemde ja. Vanaf 1 ja-
nuari 2023 wordt de maatregel 
ingevoerd. 

Vraag drie ging over het 
strenger toezien op het feit dat 
je voetpad, rioolputje en straat-
goot vrij moet zijn. 63 procent 
van de deelnemers stemde ja. 
De bewoners worden eerst ge-
sensibiliseerd met een brief. 
Voor appartementsgebouwen 
gaat dit via de syndicus, bij 
bouwwerven via de bouwheer. 
Als dat geen resultaat oplevert, 
kan er een GAS-boete (gemeen-
telijke administratieve sanctie) 
volgen. 

De laatste vraag ging over 
het aanrekenen van de kost 
voor het opruimen van sluik-
storten. 85 procent van de 
deelnemers stemde ja. Deze 
maatregel gaat ook in op 1 ja-
nuari 2023. De sluikstorter zal 
dan naast de GAS-boete een 
factuur ontvangen voor de op-
ruimkosten. ‘Jaarlijks kost het 
opruimen van zwerfvuil de be-
lastingbetaler gemiddeld 
72.591 euro’, aldus Vanden-
berghe.

3.804 Kortrijkza-
nen brachten een geldige stem 
uit voor het Kortrijks referen-
dum 2022. Een duidelijke 
meerderheid wil strengere 
handhaving voor een nette 
stad en recyclageparken zon-
der afspraak. De stad gaat in 
op de vraag van de meerder-
heid.

Kris Vanhee

KortrijK

InnovOcean: een zeebibliotheek 
én Vlaams onderzoeksgebouw

Het Instituut voor Landbouw-, Vis-
serij- en Voedingsonderzoek (IL-
VO) is sinds 1976 met zijn visserij-
onderzoek gehuisvest in de Oost-
endse Ankerstraat. Meer dan 
negentig onderzoekers en technici 
zijn er aan het werk aan de duurza-
me exploitatie van natuurlijke 
hulpbronnen uit de zee en monito-
ren er de gevolgen van de exploita-
tie op het mariene ecosysteem. Het 
Vlaams Instituut voor de Zee (VLIZ) 
werd dan weer opgericht in 1999 en 
groeide vanuit Oostende uit tot een 
vaste waarde voor zee- en kuston-
derzoek. Het VLIZ telt 150 mede-
werkers. Beide instellingen opere-
ren voortaan vanuit de InnovOce-
an Campus. 

Zeebibliotheek
Maar dat is niet alles. Het gebouw 

is een opvallende verschijning in 
het stadsbeeld, vooral door zijn 
blauwe faience bezetting. De 
nieuwbouw werd gecoördineerd 
door de Vlaamse investerings-
maatschappij PMV. Het gebouw 
telt 8.000 vierkante meter vloerop-
pervlakte, zeven bouwlagen en een 
technische verdieping. 

Op het gelijkvloers is er een rui-
me sokkel voor onder andere een 
auditorium, een foyer, vergaderza-
len en labo’s. Op de verdiepingen 
zijn er kantoren, een restaurant en 
een zeebibliotheek, naar verluidt 
de enige publieke van ons land. In 
de zeebibliotheek vind je alle infor-
matie over onze eigen Noordzee, 
maar ook over de Belgische kust en 
de verschillende wereldzeeën. 

Het ILVO en het VLIZ zullen er 
samen meer dan tweehonderd me-

dewerkers tewerkstellen. De totale 
investeringswaarde ligt op 17 mil-
joen euro, exclusief BTW. 

Belangrijke stap
Vlaams viceminister-president en 
minister van Visserij, Hilde Crevits 
(CD&V), kwam het gebouw maan-
dagavond officieel inhuldigen. 

‘De kust heeft er opnieuw een 
pareltje bij’, sprak de minister. ‘On-
ze kennisinstellingen ILVO en 
VLIZ gaan hier samen in zee om het 
gehele marien onderzoek in Vlaan-
deren te versterken en open te stel-
len naar het brede publiek. Dat is 
een belangrijke stap voor een duur-
zame toekomst van een kleine, 
maar dynamische sector.’

De eerste steen werd gelegd op 1 
juni 2020. De zogenaamde ‘natte 
faciliteiten’ van het VLIZ blijven ge-

huisvest in het Marien Station 
Oostende aan de Slibwaykaai, op 
amper een kilometer afstand van 
de InnovOcean Campus. Ook de 
partners van het VLIZ: UNESCO, 
IOC Project Office for IODE, 
EMODnet, de European Marine 
Board en het Streekhuis Kust van 
de Provincie West-Vlaanderen, zijn 
samen met een veertigtal stafme-
dewerkers mee verhuisd naar het 
nieuwe gebouw.

De Vlaamse overheid heeft ruim 20 miljoen euro geïnvesteerd 
in 8.000 vierkante meter aan gespecialiseerde onderzoeks- en labo-infra-
structuur, de enige openbare ‘zeebibliotheek’ van ons land.

Jeffrey Roos

oostende

‘De kust heeft 
er opnieuw een 
pareltje bij’
Hilde Crevits 
Vlaams viceminister-president 
en minister van Visserij

Meubelmaker voor horeca krijgt HIB-label van Unizo

In 1976 startten Wilfried Demoen 
(87) en Hilda Vander Stichele (81) 
met de particuliere verkoop van 
meubilair. Het Moorsleedse echt-
paar deed dat vanuit een klein ate-
liertje in de Sparrestraat. 46 jaar la-
ter palmt de firma Hilma beide zij-
den van de straat in. Waar vroeger 
het ateliertje was, is er nu een grote 
showroom. Aan de overkant werd 
vanaf 1991 geleidelijk aan ambach-
telijke grond bijgekocht. Sinds 
2000 staat daar een groot atelier, 
waar vandaag een twintigtal vak-
mensen aan de slag zijn. 

Het bedrijf verkoopt terrasmeu-
bilair, tafelonderstellen en al dan 
niet afgewerkte stoelen uit Italië, 
maar hun specialiteit is het op 
maat maken van  zitbanken en ta-
felbladen. ‘Deze afwerking en per-
sonalisatie is onze absolute troef 
dankzij ons zeer ervaren en gedre-
ven personeel. Vandaag richten we 
ons hoofdzakelijk op de horecasec-
tor, maar particulieren zijn ook 
welkom’, zegt Heidi Demoen (54), 
die nu samen met haar broer Koen 
(53) en zus Kathleen (52) de zaak 
runt. ‘We zijn complementair en 
hebben elk onze eigen taak binnen 
het bedrijf.’

Goede reputatie
Vader Wilfried en moeder Hilda 

zien dat het goed is. Zij springen 
dagelijks wel nog eens binnen.

Van Pizzahut tot Hotelschool ter 

Het familiebedrijf 
Hilma, gespecialiseerd meubilair 
voor vooral de horeca, bestaat 46 
jaar. Hilma groeide uit tot een 
bedrijf met grote naambekend-
heid en ontving donderdag het 
HIB-label van Unizo.

Duinen en restaurants zoals 
Vespa’z in Roeselare of wijnbar Ve-
vino in Harlebeke, de kans dat je 
ooit al op een stoel of bank van Hil-
ma zat, is groot. De meubelen zijn 
populair in heel België en in Noord-
Frankrijk.  ‘In die 46 jaar zijn we 
blijven groeien en vandaag vind je 
ons meubilair in bedrijven, scho-
len, parochiezalen en sportcom-
plexen. Dankzij onze familiale aan-
pak hebben we een goede reputatie 
en wonnen we aan naambekend-
heid. We blijven wel met de voetjes 
op de grond’, zegt Kathleen. 

Vier jaar geleden bouwde Hilma 
nog een nieuwe opslagplaats op de 
industriezone De Briekhoek, waar-
door er in de Sparrestraat meer 
ruimte vrijkwam voor productie en 
bestellingen. ‘Van de coronacrisis 
hadden we gelukkig geen last. Inte-
gendeel, veel klanten maakten van 

die periode gebruik om hun zaak 
op te frissen’, zegt Heidi.

Inmiddels werken er 25 mensen 
bij Hilma. Donderdagavond kreeg 
Hilma het HIB-label van Unizo. 
HIB staat voor Handmade in Belgi-
um. ‘Wij zijn blij met de erkenning. 
Het is een beloning voor het werk 
van ons, onze ouders en de mede-
werkers op wie we kunnen reke-
nen’, zegt Koen.

‘Dubbel en dik verdiend’
Bij Unizo Moorslede vinden ze het 
label meer dan verdiend. ‘Dankzij 
hun handgemaakt maatwerk is de 
firma al lange tijd bekend tot ver 
buiten Moorslede. Hilma speelt 
steeds weer kort op de bal. Deze er-
kenning is dubbel en dik verdiend’, 
zegt Pieter Vanhoutte, voorzitter 
van Unizo Moorslede. 

Moorslede

Bert Feys
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Uiteindelijk stemden zo’n 4.214

Kortrijkzanen over het thema

Nette Stad, maar slechts 3.804 on-

der hen deden dat op een geldige

manier. 410 stemmen waren on-

geldig door fouten met het identi-

teitskaartnummer of omdat de

deelnemers niet in Groot Kortrijk

woonden, jonger waren dan 16

jaar of meer dan één keer pro-

beerden te stemmen. In 2021

haalde de vraag Welk kunstwerk

van de triënnale Paradise wil jij

blijvend in Kortrijk zien? slechts

1.600 stemmen.

RECYCLAGEPARK

Met het Digitaal Referendum wil-

de Kortrijk weten of er nog meer

actie nodig was voor een nette

stad. Om een legitiem referen-

dum te hebben, moest er mini-

maal 2.000 keer gestemd worden.

Met 3.804 stemmen werd die

drempel ruimschoots gehaald.

Op elk van de vier ja-neevragen

antwoordde de Kortrijkzaan posi-

tief. Zo stemde zo’n 78 procent

voor de afschaffing van het reser-

vatiesysteem van het recyclage-

park in Heule. “Vanaf dinsdag 6

december 2022 schaffen we het

reservatiesysteem voor het recy-

clagepark Rollegem af”, zegt bur-

gemeester van Kortrijk Ruth Van-

denberghe. “Wie reserveerde, is

uiteraard nog welkom op het ge-

kozen tijdstip. Voor het recyclage-

park Heule moeten we eerst nog

een wijziging van de omgevings-

vergunning doorvoeren. We laten

nog weten vanaf wanneer een af-

spraak niet meer nodig is. De

openingsuren blijven, toch zeker

in eerste instantie, ongewijzigd.

De parkwachters kunnen bij ex-

treme drukte wel beslissen om

het park tijdelijk te sluiten, zodat

het werkbaar blijft. Daarom zul-

len we ook investeren in webca-

mera’s, zodat bezoekers vooraf

kunnen kijken of het druk is op

het park.”

OPRUIMKOSTEN

Negentig procent wil ook hogere

boetes voor het sluikstorten van

klein afval. Vanaf 1 januari 2023

zal de boete voor sluikstort van

blikjes of flesjes van 25 euro naar

100 euro opgetrokken worden.

Zo’n 85 procent wil ook dat de

stad de opruiming van de sluik-

stort doorrekent aan de vervuiler.

“Deze maatregel gaat ook in op 1

januari 2023. Binnen de stadsor-

ganisatie richten we voor de goe-

de gang van zaken een handha-

vingscel op. Zo garanderen we

een goede wisselwerking tussen

de GAS-vaststellers, preventie-

werkers en sanctionerende amb-

tenaren. De sluikstorter zal ook

opdraaien voor de opruimkosten

(personeelskost, benzine en ver-

werking van het sluikstort) van

het zwerfvuil, waar we een team

van minstens twee personen voor

inzetten. Als we de kostprijs hier-

van berekenen, dan betaalt de

stad 72 euro voor twee personen

die een uur zwerfvuil opruimen.

Jaarlijks kost het opruimen van

zwerfvuil de stad gemiddeld

72.591 euro.” De stad gaf ook aan

strenger te willen toezien op de

netheid van een voetpad, riool-

putje of straatgoot, dat vuilnis-,

modder- en onkruidvrij moet

zijn. Zo’n 63 procent van de stem-

mers was het daarmee eens.

“Vanaf 2023 sensibiliseren we de

bewoners eerst: we maken ze at-

tent op het feit dat ze het voetpad

moeten onderhouden. We doen

dat met een brief. Voor apparte-

mentsgebouwen schrijven we de

syndicus aan, bij bouwwerven de

bouwheer. Als dat geen resultaat

oplevert, kan er een GAS-boete

(gemeentelijke administratieve

sanctie) volgen”, aldus Vanden-

berghe. 

POLARISERING 

Oppositiepartij Groen liet begin

oktober al weten dat het een refe-

rendum niet als effectief beleids-

instrument ziet. Ook nu is die

houding niet gewijzigd. “Zo’n refe-

rendum bestaat uit simpele ja-

neevragen, wat het zeer moeilijk

maakt om hier beleid uit te puren.

Daarnaast kan het leiden tot pola-

risering van het debat”, zegt Matti

Vandemaele, gemeenteraadslid bij

Groen. “De onderwerpen die ze

nu bevraagd hebben, zijn vanzelf-

sprekendheden. Natuurlijk willen

we dat iemand betaalt voor de op-

kuis van hun sluikstort. Dat zijn

slechts kleine stapjes. Deze vragen

zullen het structureel probleem

rond afvalbeleid niet oplossen.” 

SCHIJNPARTICIPATIE

Voor Vandemaele voelt het refe-

rendum meer aan als schijnparti-

cipatie. “Burgers krijgen inspraak

voor heel kleinschalige elementen.

Op de grote uitdagingen van de

toekomst biedt zo’n referendum

geen antwoord. Zo komen de vra-

gen over milieu en bouwdossiers

niet aan bod. Er zijn honderden

bouwovertredingen waar er geen

handhavingsbeleid voor is, terwijl

dat net wel het verschil zou kun-

nen maken voor de omgeving en

het klimaat. Dát zijn pas de inte-

ressante vragen.” Meer dan 70.000

Kortrijkzanen lieten het referen-

dum links liggen. Kortrijkzaan Lu-

na Van Melckebeke (28) is daar

een van. Zij wist niet dat dit refe-

rendum bestond, maar gaat ak-

koord met alle stellingen. Ze roept

wel op tot betere communicatie.

“Ik ben blij met de uitslag. Het is

goed dat zo’n referendum online

verloopt, want dat is meer gericht

op het jongere publiek. Al kan dat

net voor een oudere generatie eer-

der een drempel zijn. Ik denk dat

er te weinig over gecommuniceerd

is geweest. Ik wist het alleszins

niet en ik denk mijn vrienden ook

niet.”

De infopagina van het referen-

dum blijft actief en krijgt nog

een update op 5 december om

12 uur.
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Vanaf 2023 betaal je 100
euro boete voor sluikstorten

Vanaf 1 januari 2023 zal de boete voor sluikstort van blikjes of flesjes van 25 euro naar 100 euro opgetrokken worden. (foto MD)

_________

“Jaarlijks kost
het opruimen
van zwerfvuil
de stad
gemiddeld
72.591 euro”
BURGEMEESTER RUTH

VANDENBERGHE

_________

KORTRIJK De Kortrijk-

zaan wil dat de stad

strenger reageert tegen

sluikstorten. Dat bleek uit

de resultaten van het Di-

gitaal Referendum, dat

liep van 28 november tot

zondag 4 december (16

uur). Een kleine vijf pro-

cent (3.804 stemmen)

van de Kortrijkse bevol-

king stemde op het refe-

rendum.

DOOR MARGOT

DEMEULEMEESTER 
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Vooraan

De energiecrisis komt met vertraging 
binnen bij gezinnen die hun huis of 
appartement verwarmen met een 
warmtenet, een collectief systeem. 
De tarieven die bij een tiental 
warmte ne� en van de netbeheerder 
Fluvius vanaf januari aangerekend 
worden, gaan fors de hoogte in. Dit 
jaar betaalden klanten 40 euro per 
megawa� uur geleverde warmte. Na 
Nieuwjaar wordt dat 122 euro per 
megawa� uur. Ook bij het Antwerp-
se Warmte@Zuid gaan de tarieven 
maal drie. Vorig jaar was de prijs van 
de Fluvius-warmtene� en al met een 
kwart gestegen.

‘Dat is een duidelijke stijging, die 

Tarieven warmtene� en 
verdrievoudigen bij Fluvius
De prijs die gebruikers van 
een warmtenet moeten betalen, 
stijgt in navolging van de ener-
gieprijzen fors. Gezinnen aan-
gesloten op een net van Fluvius 
zien de tarieven in januari ver-
drievoudigen.

DAVID ADRIAEN

helaas samenhangt met de situatie 
op de internationale energiemarkt’, 
zegt Björn Verdoodt, de woordvoer-
der van Fluvius, de netbeheerder in 
handen van de Vlaamse gemeenten. 
Hij wijst erop dat wie via een warm-
tenet verwarmt een jaar gevrijwaard 
werd van de stijging van de gasprij-
zen. ‘Ook nu geven we een prijs die 
gegarandeerd een jaar niet stijgt.’ De 
stijging van de vaste kosten van het 
warmtenet (+12%) en de aansluitkos-
ten voor nieuwe installaties (+10%) 
bestaat alleen uit de indexering.

Warmtene� en worden al jaren 
gepromoot als een duurzaam en 
goedkoper alternatief voor verwar-
ming met fossiele brandstoffen. 
Warm water voor sanitair of verwar-
ming wordt niet in de woning ge-
produceerd via een eigen stookketel, 
maar aangeleverd via een buurtnet-
werk met een centrale bron. Dat is 
vaak restwarmte van een fabriek of 
afvalverbrander, maar kan ook geo-
thermie zijn. De hogere tarieven 
vloeien naar die warmteproducen-

restwarmteproducenten om de kop-
peling met de aardgasprijs los te 
laten’, zegt Verdoodt. ‘Dat proces is 
aan de gang, meer details kunnen 
we nog niet geven.’ Ook elders in de 
sector wordt nu nagegaan of die 
koppeling met de energieprijzen 
anders kan in de toekomst.

Een aantal warmtene� en zag de 
bui vorig jaar al hangen. Bij het warm-
tenet van de Brugse intercommunale 
IVBO werd de stijging van de gasprijs, 
bijna een verdubbeling, vorig jaar 
niet volledig doorgerekend en kwam 
er voor residentiële klanten een pla-
fond van bijna 85 euro per megawat-
tuur voor warmtelevering in 2022. 

Het was aanvankelijk de bedoe-
ling dat plafond ook in 2023 te be-
houden. ‘Maar ook onze installaties 
gebruiken wat aardgas, dus de kos-
ten stijgen ook. Uiteindelijk is beslist 
de prijzen voor gezinnen en appar-
tementsgebouwen te indexeren vol-
gens de consumptieprijsindex’, zegt 
de Brugse schepen Minou Esquenet 
(CD&V), de voorzi� er van IVBO.

ten, klinkt het bij Fluvius. De tarieven 
van warmte worden vaak geïn-
dexeerd in lijn met de prijzen van 
aanverwante producten zoals aard-
gas en elektriciteit. Daar is nu kritiek 
op omdat dat soms leidt tot overwin-
sten bij bijvoorbeeld afvalverbran-
ders.

De impact van de energiecrisis 
was hét gesprekonderwerp woens-
dag op de ledendag van de sectorfede-
ratie Warmtenetwerk Vlaanderen, 
zegt beleidsmedewerker Jo Neyens. 
‘Het is een delicaat onderwerp.’ Bij 
veel warmtene� en werd het NMDA-
principe gehuldigd: verbruikers kre-
gen de garantie dat de warmte ‘niet 
meer dan anders’ zou kosten, waarbij 
die ‘a’ meestal voor aardgas staat. 
Door de forse stijging van de gasprij-
zen explodeerden ook de warmte-
ne� arieven. 

Bij Fluvius zijn de warmtetarieven 
rechtstreeks gelinkt aan die van aard-
gas: ze volgen met vertraging de 
gemiddelde prijzen van gascontrac-
ten die door de energiewaakhond 

CREG worden geregistreerd. De prij-
zen voor 2023 zijn gebaseerd op de 
gemiddelde stijging van de gasprij-
zen in de periode oktober 2021 tot 
september 2022. In die periode ste-
gen de gasprijzen fors. De recente 
daling van de marktprijzen voor 
aardgas zullen dus pas zichtbaar 
worden in de tarieven voor warmte-
ne� en in 2024.

Een kleine 2.000 gezinnen in ste-
den als Harelbeke of Turnhout ma-
ken gebruik van de warmtene� en 
van Fluvius. Elders in Vlaanderen zijn 
er nog tientallen andere warmtenet-
ten die beheerd worden door een 
waaier van publieke en privébedrij-
ven. De tarieven zijn niet geregle-
menteerd en sterk uiteenlopend, 
bleek uit een studie van de Vlaamse 
energieregulator VREG. De markt is 
nog jong en groeit sterk: het aantal 
warmtenetklanten verdrievoudigde 
in twee jaar. Nieuwe ne� en en grote 
uitbreidingen zi� en in de pijplijn.

‘Voor nieuwe residentiële warmte-
netcontracten overleggen we met de 

M/V
van
de dag

Powerkoppel slaat munt uit mediacarrière

Prins Harry en Meghan Markle

In het nieuws omdat 
de eerste drie afl everingen 
van een docureeks waar-
aan de Britse (ex-)royals 
meewerkten donderdag 
op Netfl ix verschenen.

De verzamelde 
royaltypers zat 
donderdag om 
klokslag 9 uur 
klaar achter een 
scherm. Op dat 

moment werden, na maanden 
van spanningsopbouw, de eerste 
drie afl everingen gelost van de 
Netfl ix-reeks ‘Harry & Meghan’, 
die een inkijk beloofde in het privé-
leven en de zielenroerselen van de 
Britse hertog en hertogin van Sussex.

Vooral de Britse tabloids hoop-
ten daarbij op een smeuïge brok 
kijkvoer. Sinds prins Harry en zijn 
echtgenote Meghan Markle in 
maart 2020 verzaakten aan hun 
koninklijke titels, gidste het kop-
pel de Britse monarchie van schan-
daaltje naar schandaaltje. Het duo 
schetste in het verleden een beeld 
van een ronduit disfunctionele 
familie, waarin een klimaat van 
onderhuids racisme hand in hand 
ging met verple� erende psycho-
logische druk. De Britse pers gruw-
de en smulde ervan.

Hoewel de trailers van de 
Netfl ix-reeks nieuw vuurwerk 
leken te beloven, bleven de royalty-
watchers donderdag op hun hon-
ger zi� en. In de eerste drie afl eve-
ringen van de zelf geproduceerde 
documentaire heeft het voormali-
ge prinsenkoppel het wel over 
voorgenoemde thema’s, met voor-
zichtige steekjes naar nieuwbak-
ken koning Charles en aanklach-
ten tegen de tabloids, maar staat 
vooral hun privéleven centraal. 
Om het met de woorden van de 
conservatieve opiniemaker Piers 
Morgen te zeggen: ‘God, wat zijn 
die mensen saai. Dit is nog slechter 
dan ‘Keeping Up With The Kar-
dashians’, iets wat ik niet voor mo-
gelijk ach� e.’

Saai of niet, de hele wereld keek 
donderdag mee. En dat is mis-
schien wel het belangrijkste in 
de nieuwe carrière van Harry en 

BEN SERRURE

Meghan. Want nu ze royalty af zijn 
- en dus niet meer kunnen reke-
nen op een dotatie van de Britse 
belastingbetaler en het puissant 
rijke Britse koningshuis - moet 
het koppel zelf aan de bak. De Net-
fl ix-reeks is het beste voorbeeld 
van hoe het daar alleraardigst in 
slaagt.

De docu is slechts het eerste 
project dat past in een bredere 
deal met Netfl ix, die de komende 
jaren nog meer gezamenlijke pro-
ducties moet opleveren. Harry en 
Meghan richten daarvoor hun ei-
gen productiehuis op, Archewell 
Productions, dat instaat voor de 
realisatie. Netfl ix hoes� e naar ver-

luidt 100 miljoen dollar op voor 
de samenwerking.

Eerder sloot het koppel ook al 
een deal van 18 miljoen dollar met 
Spotify om eigen podcasts te pro-
duceren. Daarnaast werkt Harry 
aan zijn autobiografi e, die vol-
gend jaar moet verschijnen. Harry 
en Meghan vonden zichzelf ook 
heruit als goedbetaalde sprekers, 
met een fee van naar verluidt 
1 miljoen dollar per spreekbeurt.

Familiaal mag de hele historie 
van de ‘royals of Sussex’ dan een 
drama zijn, puur zakelijk is het 
slim gespeeld van Harry en Meghan. 
Door hun breuk met de konink-
lijke familie zijn ze ontsnapt aan 

de stringente restricties van het 
Huis van Windsor. Maar tegelijk 
profi teren ze nog van de wereld-
wijde uitstraling van ‘The Firm’. 
En in plaats van zich te laten ex-
ploiteren door de volgens hen 
toxische media, nemen ze zelf de 
regie in handen van hun media-
optredens.

En zo zullen Harry en zijn echt-
genote nooit echt helemaal losko-
men van het drama dat zich per-
manent ontspint rond de Britse 
Kroon. Maar zolang hen dat in 
staat stelt om royaal de eigen 
boontjes te doppen, is het - in de 
beroemde woorden van pianist 
Liberace - huilend naar de bank.

© 2022 PRINCE HARRY AND MEGHAN, THE DUKE AND DUCHESS OF SUSSEX

Het arrest draait rond een Vlaams 
decreet dat een richtlijn van de Eu-
ropese Unie vertaalt. Die bepaalt de 
regels voor ‘agressieve fi scale con-
structies’, die tot belastingontwijking 
en -ontduiking kunnen leiden. 
Advocaten die optreden als tussen-
persoon of ‘intermediair’ in dat soort 
constructies zijn gebonden aan hun 
beroepsgeheim en moeten de fi scus 
niet op de hoogte stellen. Maar 
Vlaanderen verplicht hen wel ande-
re tussenpersonen bij die constructie 
te informeren.

De Orde van de Vlaamse Balies 
(OVB), de beroepsorganisatie die 
vandaag advocaat.be heet, trok naar 
het Grondwe� elijk Hof om die be-
paling uit het decreet te laten schor-
sen. Het argument was dat advocaten 
hun beroepsgeheim moeten schen-
den als ze andere tussenpersonen bij 
de constructie ervan op de hoogte 
moeten brengen dat ze geraad-
pleegd werden. Het Grondwe� elijk 
Hof gaf de OVB in kort geding gelijk 
en stelde het Europees Hof van Jus-
titie nog een aantal prejudiciële vra-
gen.

In een arrest dat donderdag ge-
publiceerd werd, volgt het Europees 
Hof de redenering van de Vlaamse 
advocaten. ‘De kennisgevingsplicht 
is niet noodzakelijk en is dus in strijd 
met het recht op de eerbiediging van 
de communicatie tussen een advo-
caat en zijn cliënt’, is te lezen. Het 
komt er voor de Europese rechters 
op neer dat het beroepsgeheim ook 
van toepassing is op juridisch advies.

Advocaat.be is tevreden met dat 
oordeel van Europa. ‘De zaak gaat nu 
terug naar het Grondwe� elijk Hof’, 
zegt woordvoerster Sofi e Demeyer. 
‘We verwachten dat het Hof zich in 
dezelfde zin zal uitspreken. De kans 
bestaat dat de tekst van het decreet 
dan wordt aangepast. Maar zelfs als 
dat niet moet gebeuren, kan het Hof 
oordelen dat de tekst voortaan altijd 
geïnterpreteerd moet worden zoals 
Europa dat doet.’

Europees Hof 
geeft advocaten 
gelijk over 
beroepsgeheim

Volgens het Europees Hof 
van Justitie moeten advocaten 
hun betrokkenheid bij bepaalde 
fi scale constructies niet melden 
aan andere actoren bij die deal. 
Een Vlaams decreet dat dat 
verplicht, schendt het beroeps-
geheim tussen de advocaat en 
de cliënt.

PIETER LAMBRECHT

We overleggen met 
warmteproducenten 
om de koppeling met 
de aardgasprijs los 
te laten voor nieuwe 
residentiële warmte-
netcontracten.

BJÖRN VERDOODT
WOORDVOERDER FLUVIUS
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KASTERLEE: 18.138 INWONERS

Afvalintercommunale IOK
- systeem met containers
- abonnement van 3,5 euro per maand
- containers van 40L, 120L, 240L
- restafval aan 0,24 euro per kg
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Speel mee in de  
DS Nieuwsapp en win  

een boek of serie naar keuze. 

De Standaard schenkt je tijdens de koudste periode van het jaar een dosis spanning en 

ontspanning. Start de feestdagen met een mooi cadeautje voor jezelf of voor wie je lief 

is. Kruip in een hoek met een heerlijk meeslepend boek, of deel je dekentje tijdens een 

spannende serie of aangrijpende film.

Welk boek, serie of film dat wordt, mag je helemaal zelf kiezen.

De Standaard schenkt je een heerlijk 
goed boek of een spannende serie 

W I N  G R AT I S  B O E K E N  O F S E R I E S 

b y  l u m i è r e

worden om hun berg restafval 
drastisch te verminderen. ‘In 2019 
hebben we zo 68 Vlaamse gemeen-
ten bereikt, waaronder Dilsen-
Stokkem, Lanaken, Maasmeche-
len, Heers, Herstappe en Tessen-
derlo. Later, gedurende de 
coronajaren 2020 en 2021, zijn de 
gemeenten benaderd via hun in-
tercommunales. Het visitatietra-
ject is dan verdergezet via Lim-
burg.net. Peer, As, Herk-de-Stad en 
Voeren worden nu ook zo opge-
volgd’, zegt Verheyen. Bij Heers en 
Tessenderlo heeft het geholpen, ze 
kunnen intussen betere cijfers 
voorleggen.

Herstappe (+46 kg), Maasme-
chelen, Voeren (allebei +45 kg) en 
Dilsen-Stokkem (+42 kg) spannen 
de kroon in Limburg. Ze staan zelfs 
in de lijst van de tien slechtste leer-
lingen van Vlaanderen. Bij Lim-

© Boumediene Belbachir

burg.net willen ze daar wel nuan-
ces bij plaatsen. 

‘Voeren telt veel buitenverblij-
ven. De duizenden verblijfstoeris-
ten dragen bij aan de totale hoe-
veelheid restafval, waardoor de 
hoeveelheid restafval per inwoner 
stijgt. Voor een gemeente met wei-
nig inwoners kan dat een verte-
kend beeld geven’, klinkt het. ‘In 
gemeenten zoals Dilsen-Stokkem, 
Lanaken en Maasmechelen wordt 
dan weer met een afvalcontainer 
gewerkt en dat trekt meer afval 
aan. Maar ook de verwerking van 
groen- en keukenafval verschilt 
tussen gemeenten. Het zijn alle-
maal factoren die kunnen bijdra-
gen tot een verhoogde hoeveelheid 
restafval. Meer thuiswerk sinds de 
coronacrisis speelt ook mee.’

Roel Damiaans

advertentie

haalden hun doelstelling alvast in 
2021 of doen zelfs beter. In Lim-
burg zijn dat 10 van de 42 gemeen-
ten: Genk, Hamont-Achel, Hasselt, 
Hoeselt, Houthalen-Helchteren, 
Kortessem, Leopoldsburg, Sint-
Truiden, Tessenderlo en Wellen. 
Kortessem is de beste leerling van 
de klas: in 2021 produceerde de ge-
meente 90 kg restafval per inwo-
ner, maar liefst 23 kg minder dan 
het streefdoel van 113 kg.

‘We zijn fier om de beste sorteer-
der van de klas te zijn. Dit is een 
prestatie van al onze inwoners en 
een mooi voorbeeld in en voor Lim-
burg’, zegt burgemeester Tom 
Thijsen (CD&V) van Kortessem. 
‘Het is het resultaat van bewustma-
king rond afvalbeheer, het succes 
van de gft-container, het Optimo-
verhaal, ons minireyclagepark in 
combinatie met de recyclagepar-
ken van Limburg.net in de omlig-
gende gemeenten.’

Slechte leerlingen
De meeste Limburgse gemeenten 
zullen hun streefdoel halen of be-
naderen, maar voor acht gemeen-
ten ziet de situatie er minder goed 
uit. Ze zitten 20 kg of meer boven 
hun doel. En dan komen ze op een 
visitatietraject waarbij ze begeleid 

De Vlaming heeft vorig jaar gemid-
deld 471 kg huishoudelijk afval ge-
produceerd. Dat is 4 kg minder dan 
in 2020 en het laagste cijfer sinds 
1994, zo blijkt uit de jaarcijfers van 
de Openbare Vlaamse Afvalstof-
fenmaatschappij (OVAM). Daar-
mee zijn de doelstellingen uit het 
afvalstoffenplan van 2016 bijna be-
reikt. 

De gemiddelde Vlaming produ-
ceerde 34 kg afval minder dan de 
gemiddelde Europeaan in 2020, en 
62 kg minder dan de gemiddelde 
Nederlander, 67 kg minder dan de 
gemiddelde Fransman en maar 
liefst 157 kg minder dan de gemid-
delde Duitser. ‘Moest er een we-
reldkampioenschap bestaan om 
de afvalberg te verkleinen, dan 
werden wij Vlamingen met de vin-
gers in de neus kampioen’, zegt 
Vlaams minister van Omgeving Zu-
hal Demir (N-VA).

Restafval
Voor alle duidelijkheid: huishou-
delijk afval omvat het selectief in-
gezameld afval (gft, pmd, metaal, 
papier,...) én het restafval. Dat laat-
ste is dan weer de totaalsom van 
het huisvuil (de vuilniszak), grof-
vuil, straatvuil (inhoud van de 
straatvuilnisbakken) en veegvuil 

(verzameld door machines die de 
straten schoonvegen). Huisvuil 
maakt het overgrote deel uit van al-
le restafval (80 procent), gevolgd 
door grofvuil (14 procent), straat-
vuil (4 procent) en veegvuil (2 pro-
cent).

Het is belangrijk om deze afval-
berg zo klein mogelijk te krijgen 
omdat het afvalstoffen zijn die niet 
gerecycleerd kunnen worden en 
onherroepelijk in een verbran-
dingsoven terechtkomen. De Vla-
ming produceerde vorig jaar 140 
kg restafval, dat is minder dan in 
2020 (147 kg).

In 2016 lanceerde OVAM het 
‘Uitvoeringsplan huishoudelijk af-
val en gelijkaardig bedrijfsafval’. 
Voor Vlaanderen werd in dat plan 
138 kg restafval per inwoner tegen 
eind 2022 als streefdoel vastgelegd. 
‘De cijfers die we vandaag kennen, 
dateren van 2021. We hebben dus 
nog één jaar de tijd om het streef-
doel te halen’, zegt OVAM-woord-
voerder Jan Verheyen.

Beter dan streefdoel
Vlaanderen zal de doelstelling wel-
licht halen, maar dat geldt niet 
voor alle 300 gemeenten die ook 
apart een eigen streefdoel opge-
legd kregen. 124 gemeenten be-

Acht gemeenten moeten hoeveelheid 
restafval drastisch verminderen

Acht gemeenten moeten dringend minder restafval 
produceren. Ze zijn te ver verwijderd van het streefdoel 
dat in 2016 werd opgelegd. Maar er zijn nuances.

AfvAl
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tering aan. Ons streefdoel is 100 kilo-
gram per inwoner. De Brasschatenaar is 
zich meer bewust van het belang van 
sorteren. Elke kilogram aangeboden 
restafval kost geld. In het verleden 
werkten we met een stickersysteem en 
dat zette veel minder aan tot goed sor-
teren. Vanaf 1 januari 2023 komt er nog 
eens bij dat ook de koffiecapsules mee 
in de pmd-zak mogen. Dat is ook weer 
een beetje restafval minder.”

Ook Hemiksem behoort bij de slechte 
leerlingen. “We kunnen de cijfers niet 
ontkennen, al geven ze toch een over-
trokken beeld alsof wij geen inspannin-
gen zouden doen”, reageert schepen 
van Milieu Jenne Meyvis (Groen). “Het 
vraagt nog grondigere inspectie, maar 
we vermoeden dat nog te veel groenaf-
val in de restafvalzak terechtkomt. We 
moeten en gaan nog meer inzetten op 
sensibilisering. Dit jaar hebben we ook 
aanpassingen doorgevoerd naar het re-
cyclagepark toe omdat we door de wer-
king – die verschilt van andere parken 
omdat we geen weegbrug hebben – ook 
hoge cijfers haalden inzake grofvuil. We 
zien dat dit, ondanks vele reacties, toch 
een positief effect heeft. Door nog meer 
te sensibiliseren rond groenafval moet 
dit ook zijn vruchten afwerpen.”

“Niet te vergelijken”
“Het kader van OVAM is gemaakt op 

maat van een gemiddelde Vlaamse ge-
meente, terwijl Antwerpen met voor-

sprong de grootste stad van Vlaanderen 
is”, zegt Elias Kartout, woordvoerder 
van schepen van Stads- en Buurtonder-
houd Els van Doesburg (N-VA). “Ant-
werpen kent een totaal andere context. 
De stad trekt veel nieuwkomers aan en 
we kennen veel verhuisbewegingen. 
Bovendien verwelkomen we veel toeris-
ten, hebben we een studentenpopulatie 
en tal van evenementen. Dit alles zorgt 
er ook voor dat er meer restafval is. In 
Knokke bijvoorbeeld is er meer restaf-
val dan in Antwerpen en dat komt door 
het toerisme daar. Desondanks is er bij 
ons ook een dalende trend en blijven we 
inspanningen leveren. We verwachten 
een groot effect van de uitbreiding van 
de plastic fractie in de blauwe pmd-
zak.”

Nog eens 20% minder 
Volgend jaar wordt het uitvoerings-

plan huishoudelijk afval en gelijkaardig 
bedrijfsafval 2016-2022 vervangen 
door een nieuw plan. Er is een ontwerp 
klaar, dat al een openbaar onderzoek 
doorliep. In het ontwerp wordt onder 
meer voorgesteld om de hoeveelheid 
restafval in Vlaanderen nog verder te la-
ten dalen naar 100 kilogram per inwo-
ner in 2030 en de hoeveelheid zwerf-
vuil met nog eens 20% terug te dringen.
SoNia De Bock
JaN BryS
Bart roggemaN
Sacha VaN Wiele

Jenne meyvis
Schepen van milieu, Hemiksem

“We vermoeden dat 
nog te veel 
groenafval in de 
restafvalzak 
terechtkomt. We 
moeten en gaan nog 
meer inzetten op 
sensibilisering.” Schepen van Stadsonderhoud Els van 

Doesburg liep al mee met de mannen en 
de vrouwen van de vuilkar. FoTo Tom cornille

GA
ZE

T V
AN

 AN
TW

ER
PE

N

ST
A

D
 E

N
 R

A
N

D aNtWerpeN 

De gemiddelde Vlaming produceerde 
471 kilogram afval in 2021, een daling 
met 4 kilogram in vergelijking met 
2020. Daarmee produceren we in 
Vlaanderen per persoon 34 kilogram af-
val minder dan de gemiddelde Europe-
aan in 2020, en 62 kilogram minder 
dan de gemiddelde Nederlander. De da-
ling van de totale afvalproductie is vol-
ledig toe te schrijven aan de daling van 
het restafval. Zo verbruikte de Vlaming 
vorig jaar 140 kilogram restafval, in 
vergelijking met 147 kilogram in 2020. 
Restafval is de som van het huisvuil, het 
grofvuil en het straat- en veegvuil.

“De uitbreiding van de blauwe zak be-
wijst duidelijk zijn nut”, reageert 
Vlaams minister van Omgeving Zuhal 
Demir. “Onze huishoudelijke afvalpro-
ductie is in bijna dertig jaar nog nooit zo 
laag geweest. Ook onze bedrijven heb-
ben massaal hun afvalproductie be-
perkt. Het is zaak verder te volharden 
en samen stap voor stap de afvalberg 
nog kleiner te maken.”

mortsel maakt grootste verschil
Vlaanderen zal de doelstelling van zijn 

afvalstoffenplan wellicht halen, maar 
dat geldt niet voor alle driehonderd ge-
meenten die ook apart een streefdoel 
opgelegd kregen. In de provincie Ant-
werpen behaalden 27 van de 69 ge-
meenten hun streefdoel. Mortsel staat 
bovenaan het lijstje: in 2021 produceer-
de de gemeente 106 kg restafval per in-
woner, maar liefst 41 kg minder dan het 
streefdoel van 147 kg. Oud-Turnhout 
daarentegen staat onderaan: daar pro-
duceerde de gemeente 140 kg restafval 
per inwoner, terwijl het streefdoel op 
104 kg per inwoner lag.

“We zijn zeer tevreden met die cijfers 
en trots dat de Mortselaren zo goed blij-
ven sorteren”, reageert schepen van Kli-
maat Steve D’Hulster. “We merken dat 
Mortselaren snel gewend zijn geraakt 
aan het diftarsysteem (waarbij het afval 
per ophaling gewogen wordt, red.) en dat 
het een positief effect heeft. We hopen 
in de toekomst verder toe te werken 
naar die 100 kg per inwoner en willen 
uiteraard blijven inzetten op duidelijke 
communicatie voor alle Mortselaren.”

Brasschaat en hemiksem gebuisd
In Brasschaat, dat tot de slechtste 

leerlingen van de klas behoort, voor-
spelt schepen van Afval Myriam Van 
Honste (Open Vld) dat de cijfers vol-
gend jaar gevoelig lager zullen liggen 
omdat op 1 januari van dit jaar ook dif-
tar werd ingevoerd. “Met 143 kilogram 
restafval per inwoner in 2021 scoorde 
Brasschaat niet goed, we zijn ons daar 
van bewust. Daarom hebben we het dif-
tar-systeem ingevoerd. De tussentijdse 
cijfers tonen al overduidelijk een verbe-

Vier ‘probleemgemeenten’ op 
vingers getikt voor restafval

afvalstoffenmaatschappij maakt cijfers huishoudelijk afval bekend: mortselaren sorteren best, maar… 

De Vlaming produceert minder 
huishoudelijk afval. Dat blijkt uit de 
jaarlijkse cijfers van de Vlaamse 
Afvalstoffenmaatschappij (OVAM). 27 
gemeenten in de provincie Antwerpen 
behaalden zelfs hun jaarlijks 
streefdoel per inwoner, maar vier 
gemeenten zullen een traject moeten 
volgen om hun berg restafval 
drastisch te verminderen. Antwerpen, 
Hemiksem, Brasschaat en Arendonk. 

In Antwerpen is de hoeveelheid restafval per inwoner het grootst. 
TABEL RECHTS: elke gemeente in de provincie, met het restafval in 2021 (in kg 
per inwoner). FoTo berT HulSelmanS

Aartselaar 105
Antwerpen 223
Arendonk 90
Baarle-Hertog 121
Balen 98
Beerse 91
Berlaar 118
Boechout 122
Bonheiden 100
Boom 149
Bornem 137
Borsbeek 132
Brasschaat 143
Brecht 103
Dessel 98
Duffel 111
Edegem 87
Essen 112
Geel 95
Grobbendonk 95
Heist-op-den-Berg 90
Hemiksem 167
Herentals 93
Herenthout 98
Herselt 77
Hoogstraten 94
Hove 97
Hulshout 87
Kalmthout 120
Kapellen 135
Kasterlee 110
Kontich 131
Laakdal 98
Lier 130
Lille 87
Lint 105
Malle 112
Mechelen 152
Meerhout 101
Merksplas 93
Mol 101
Mortsel 106
Niel 123
Nijlen 97
Olen 96
Oud-Turnhout 140
Putte 99
Puurs-Sint-Amands 121
Ranst 97
Ravels 93
Retie 77
Rijkevorsel 90
Rumst 99
Schelle 122
Schilde 117
Schoten 127
Sint-Katelijne-Waver 128
Stabroek 117
Turnhout 109
Vorselaar 98
Vosselaar 100
Westerlo 92
Wijnegem 99
Willebroek 132
Wommelgem 149
Wuustwezel 97
Zandhoven 130
Zoersel 101
Zwijndrecht 135
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